
Z Á P I S N I C A 
z verejného zhromaždenia občanov obce Vikartovce, 

ktoré sa konalo v nedeľu 26. marca 2023 v kinosále kultúrneho domu 

________________________________________________________________ 

 
Program: 

 

1. Otvorenie zasadnutia OZ, schválenie programu, ustanovenie overovateľov zápisnice. 

2. Predstavenie Volebného programu starostu obce a poslancov Obecného zastupiteľstva obce 

Vikartovce na nové volebné obdobie rokov 2022-2026. 

3. Priestor na podávanie návrhov, podnetov a pripomienok zo strany občanov obce. 

4. Záver zasadnutia. 

 

K bodu č. 1 

 Verejné zhromaždenie občanov obce Vikartovce otvoril a viedol starosta obce 

Vikartovce Mgr. Jozef Švagerko, ktorý na začiatku privítal poslancov a prítomných občanov. 

Taktiež informoval o zmenách vo vedení obce a predstavil aj nových poslancov OZ Vikartovce 

Jána Barana, Gabriela Bukovinu, Romana Lavka a Mgr. Mateja Kurillu.  Z 9 poslancov bolo 

prítomných 8 a poslanci vzali na vedomie ospravedlnenú neúčasť poslanca Romana Lavka, 

ktorý sa ospravedlnil z dôvodu plnenia si pracovných povinností. Ospravedlnila sa aj hlavná 

kontrolóra obce Mgr. Zuzana Ujčíková. Starosta predložil návrh programu, o ktorom dal 

hlasovať. Všetci prítomní poslanci hlasovali jednomyseľne za návrh programu. Za 

overovateľov zápisnice boli ustanovení poslanci Jozef Švagerko a Stanislav Mezovský. 

 

K bodu č. 2 

 V tomto bode starosta predložil návrh Volebného programu starostu obce Vikartovce 

a poslancov Obecného zastupiteľstva obce Vikartovce na roky 2022-2026 nasledovne: 

  

- Spracovanie dodatku k územnému plánu obce (2007) – financovanie prostredníctvom 

žiadosti o dotáciu na spracovanie územnoplánovacej dokumentácie 

- Príprava pozemkov IBV (individuálna bytová výstavba) za bytovkou  

- Realizácia chodníkov pre chodcov a označenie prechodov pre chodcov v blízkosti štátnej 

cesty III/3074 

- Rozšírenie verejného osvetlenia smerom k VIAS (Vikartovská agrárna spoločnosť) a ul. 

Lesná smerom k športovému areálu 

- Umiestnenie merača rýchlosti na vjazde do obce Vikartovce v smere od obce Kravany, na 

štátnej ceste III/3074 

- Rozšírenie miestnej komunikácie ul. Školská chodníka pre chodcov od kostola, smerom 

k ZŠ a MŠ Vikartovce (vytvorenie parkovacieho miesta oproti vchodu do MŠ) 

- Výstavba obecnej garáže na parcele registra C 883/1, k. ú. Vikartovce 

- Pokračovanie v začatých prácach a dokončenie športového areálu „Pod hoľou“ 

- Realizácia asfaltovej vrstvy miestnej komunikácie IBV (individuálna bytová výstavba) staré 

ihrisko ul. Nižná 

- Vybudovanie kamerového systému v obci - prostredníctvom zapojenia sa do výzvy 

- Realizácia zberného dvora a kompostoviska - prostredníctvom zapojenia sa do výzvy 

- Obecný podnik na výrobu betónových tvárnic, obrubníkov, plotov  - prostredníctvom 

zapojenia sa do výzvy 



- Prestavba budovy bývalej MŠ - zvýšenie kapacít materských škôl prostredníctvom zapojenia 

sa do výzvy 

- Výstavba telocvične pri ZŠ prostredníctvom zapojenia sa do výzvy 

- Vybudovanie el. solárnych systémov na obecných budovách - zníženie energetickej 

závislosti - prostredníctvom zapojenia sa do výzvy 

- Rekonštrukcia miestnej komunikácie ul. Májová - prostredníctvom zapojenia sa do výzvy 

- MOPS (miesta občianska poriadková služba) - prostredníctvom zapojenia sa do výzvy 

 

Občania vzali tieto informácie na vedomie a volebný program starostu a poslancov OZ 

Vikartovce je prílohou č. 1 tejto zápisnice.  

 

K bodu č. 3 

 V bode č. 3 starosta vyzval prítomných občanov, aby predložili svoje požiadavky, 

pripomienky a  návrhy  na riešenie. Následne bolo ústne predložené nasledovné: 

- P. Mária Franková, Poprad, ktorá vlastní nehnuteľnosť na ulici Školskej -  požiadala aby 

bol riešený prechod žiakov školy, ako aj ostatných občanov okolo jej rodinného domu 

smerom na Kapusnice, nakoľko ľudia chodia po jej chodníku a poškodzujú ho, priestor na 

prechod v danej lokalite sa zužuje, nachádzajú sa tam aj prípojky na inžinierske siete k jej 

nehnuteľnosti. Starosta, spolu s poslancami, sa budú v tomto volebnom období danou 

otázkou zaoberať a čo sa týka vysporiadania pozemkov, cez ktorý vedie predmetný chodník, 

budú rokovať s ich vlastníkmi a riešiť to tak, aby bol zabezpečený výjazd pre motorové 

vozidlá aj z okolitých nádvorí rodinných domov. 

- Marek Kubov, Hlavná 251, Vikartovce – vystúpil s požiadavkou na osadenie kamerového 

systému, alebo riešiť situáciu s občanmi ulice Májovej formou miestnej občianskej hliadky 

tak, aby bol zabezpečený poriadok a bezpečnosť občanov bývajúcich v centre obce na ulici 

Hlavnej; taktiež upozornil na vypadávanie kameňov z oporného múra pod kostolom na 

chodník vedúci popod kostol, čo ohrozuje občanov pohybujúcich sa po tomto chodníku – 

starosta a poslanci sa budú daným problémom zaoberať, aj keď oporný múr okolo kostola 

je vo vlastníctve Rímskokatolíckej cirkvi, MOPS budú iba v prípade 100% financovania zo 

strany štátu. 

- Denis Skokan, Vikartovce – vystúpil s pripomienkou riešenia lokality medzi Potravinami 

Velička a Café barom Vikcity, tzv. „smädnej uličky“. Vytvorené skupinky občanov tam 

hádžu odpadky a taktiež títo občania postávajú aj na chodbe predajne Potravín Velička, ale 

aj pred nákupným centrom COOP Jednota – starosta informoval, že zamestnanci cez 

aktivačné služby chodia tieto odpadky zbierať, zároveň starosta už týchto občanov 

niekoľkokrát upozornil na protiprávne konanie a predavačky v predajniach usmernil, aby 

prostredníctvom svojich nadriadených zabezpečili potrebné legislatívne oznamy, ktoré 

majú byť vo vnútorných priestoroch zverejnené tak, aby mohlo byť podozrenie 

z protiprávneho konania príslušníkmi Policajného zboru zadokumentované zákonným 

spôsobom a aby následne mohol správny orgán vec prejednať. Starosta, v spolupráci 

s obecným úradom, zabezpečia v danej lokalite umiestnenie viacerých  odpadkových 

košov, častejšie zbieranie odpadkov a vykonávanie kontrol dodržiavania poriadku na 

verejných priestranstvách. Starosta taktiež upovedomil o tom, že v prípade zaznamenania 

akéhokoľvek podozrenia z protiprávneho konania, môže každý občan toto podozrenie 

kedykoľvek oznámiť na linke 158, resp. telefonicky priamo na najbližší útvar Policajného 

zboru.  

- P. Johana Baranová, Hlavná, Vikartovce – upozornila na priekopu okolo hlavnej cesty 

smerom z dolného konca obce po ulici Hlavnej popri rodinných domoch, ktorá je 

nebezpečná a poprosila o umiestnenie mreže, aby sa tak predišlo úrazu občanov bývajúcich 



v danej lokalite – starosta informoval, že v danom úseku je plánovaná výstavba chodníka. 

Menovaná taktiež upozornila na rastúce stromy – javory, na kopci pod rómskou osadou 

okolo hlavnej cesty, ktoré sú veľké a ich pádom môžu ohroziť občanov obce, ale aj 

ostatných účastníkov cestnej premávky – starosta, spolu s obecným úradom, preveria daný 

stav v teréne a v prípade potreby výrubu budú postupovať podľa platnej legislatívy. 

- Štefan Kuna, Majerská, Vikartovce vystúpil s pripomienkou, že prečo sa rieši IBV za 

bytovkou a nie v inej lokalite, navrhol riešiť výstavbu rodinných domov na dolnom konci 

obce a to v smere od rodinného domu Rudolfa Olexáka smerom na Kravany, kde je možné 

vykúpiť pozemky vedené ako orná pôda za nízku cenu – starosta informoval, že IBV Za 

bytovkou je plánovaná v Územnom pláne obce Vikartovce z roku 2007, kde dávali návrhy 

aj občania obce Vikartovce, zároveň sa obstaráva dodatok k územnému plánu obce, ku 

ktorému budú môcť dávať návrhy a pripomienky opäť aj občania našej obce. Taktiež 

uviedol, že v lokalite od rodinného domu Rudolfa Olexáka smerom na Kravany sa 

nachádzajú pozemky v menších parcelách registra E, kde sa v každej parcele nachádza 

niekoľko vlastníkov, pričom nie je pravda, že tieto pozemky je možné nadobudnúť 

jednoduchým a rýchlym spôsobom a taktiež za nízku cenu, pretože sú to obdobné pozemky 

ako pozemky za bytovkou na ul. Krížnej. 

- Štefan Kuna, Majerská, Vkartovce ďalej požiadal o vyčíslenie doterajších nákladov 

a nákladov, ktoré bude ešte potrebné vynaložiť na dokončenie uvedeného športového areálu 

Pod hoľou – nakoľko túto požiadavku  starosta nemal podanú vopred písomne, nevedel sa 

k tomu presne vyjadriť, ale súpis uvedených nákladov bude zverejnený na úradnej tabuli 

obce a p. Kunovi to bude doručené aj poštou. Starosta taktiež uviedol, že toho času nie je 

možné presne odhadnúť koľko finančných prostriedkov ešte bude potrebné vynaložiť na 

dokončenie uvedeného športového areálu, nakoľko nie je žiadny konkrétny plán postupu 

pri budovaní, resp. rozširovaní uvedeného areálu. 

- Bývalý p. starosta Ing. Vladimír Šavel vystúpil a ozrejmil prítomným jednotlivé situácie, 

nakoľko sa jednalo o veci z obdobia jeho pôsobenia vo funkcii starostu obce: 

- Územný plán obce Vikartovce sa robil v roku 2007 podľa požiadaviek občanov našej 

obce, aktuálne prebiehajúce obstarávanie dodatku k územnému plánu obce je v štádiu 

riešenia. 

- IBV Staré ihrisko – bolo potrebné vybudovať nové ihrisko tak, aby sme sa nemuseli 

hanbiť pred ostatnými obcami, nakoľko sa hráči aj rozhodcovia prezliekali 

v nevhodných hygienických podmienkach. V uvedenej IBV bolo plánovaných 14 

rodinných domov, z ktorých je postavených 7. Novú IBV Za bytovkou je potrebné robiť 

iným spôsobom a to tak, aby obec vysporiadala dané pozemky a odpredala ich 

záujemcom za trhovú cenu s určitými podmienkami pridelenia pozemku. 

- Obec v minulosti vysporadúvala pozemky pod IBV, pod školou, ako aj pod športovým 

areálom, kde bolo približne 660 vlastníkov. Vysporiadavanie pozemkov 

prostredníctvom starostu a obecného úradu je veľmi časovo náročné pri takom množstve 

spoluvlastníkov, preto je potrebné riešiť to v spolupráci s nejakým investorom. 

- Upozornil aj na vyľudňovanie starej časti dediny – jej centra, kde je veľa starých domov, 

ktoré chátrajú, preto navrhol riešiť kúpu takýchto domov a výstavbu v tejto časti obce. 

- Výstavba šatní – šatne sú už vo finálnej fáze, treba ešte vykonať terénne úpravy 

a povoliť užívanie stavby stavebným úradom, na plánovanú tribúnu bola podaná žiadosť 

o financovanie z VÚC Prešov, kde nám ale jej financovanie neschválili. Športový areál 

môže slúžiť na viaceré účely, konečne má obecný futbalový klub a jeho hráči, ako aj 

hráči hostí vhodné priestory, ktoré po skolaudovaní budú spĺňať požiadavky 

futbalového zväzu. 

- Denis Skokan, Vikartovce opäť vystúpil s pripomienkou, že sa v obci nič nerobí, nedodržal 

sa Územný plán obce Vikartovce z roku 2007, načo sa stavali školy keď do nich o chvíľu 



nebude mať kto chodiť, ak sa do roka nebude stavať zoberú nám aj školu 5-9. ročník, treba 

postupovať tak ako v obci Vlková alebo Veľká Lomnica, kde IBV stavajú cez developerov 

– odpovedal poslanec Mgr. Martin Šefc, ktorý informoval o plánovanom stretnutí 

s vedením UPS Vikartovce a o rokovaní s ním ako možným investorom výstavby a uistil 

občanov, že obecné zastupiteľstvo bude robiť všetko pre to, aby sa v obci vyčlenili stavebné 

pozemky na výstavbu rodinných domov.            

- Zamestnanec obce p. Dávid Lavko, Hlavná, Vikartovce vystúpil s požiadavkou k občanom, 

aby si všímali upozornenia na cintoríne a dodržiavali tam poriadok. Taktiež informoval 

občanov, že zamestnanci aktivačnej činnosti chodia pravidelne upratovať verejné 

priestranstvá, ale iniciatíva musí byť aj od majiteľov prevádzok obchodov, ktorí si musia 

zabezpečiť poriadok v okolí svojich predajní. 

- Štefan Kuna, Majerská, Vikartovce vystúpil s požiadavkou vykupovať na výstavbu 

rodinných domov ornú pôdu ktorá je v celku – nový, ako aj bývalý starosta informovali, že 

v obci nie je orná pôda v celku od jedného vlastníka, všetko je rozparcelované a vo 

vlastníctve niekoľkých spoluvlastníkov.  

- Mgr. Peter Baran, Hlavná, Vikartovce – vystúpil s požiadavkou na vybudovanie chodníka 

na ulici Hlavnej od obce Kravany, že riešenie je v záujme obce, taktiež navrhol riešiť novú 

IBV na dolnom konci obce od Rudolfa Olexáka smerom ku kaplnke, kde sú lepšie prístupy 

z miestnej komunikácie a taktiež lepší prístup pre napojenie sa na inžinierske siete – starosta 

uviedol, že danou vecou sa bude zaoberať vedenie obce Vikartovce v aktuálne 

prebiehajúcom obstarávaní dodatku územného plánu. Taktiež uviedol, že chodník 

v blízkosti štátnej cesty III/3074 v smere na Kravany je potrebný, pričom je to jeden 

z bodov volebného programu na roky 2022-2026. IBV v uvedenej lokalite je možné 

zakresliť v dodatku k územnom pláne obce Vikartovce, ktorý je toho času v štádiu riešenia. 

- Gabriela Greňová, Vikartovce – upozornila vedenie obce na priepusty kanálov na ulici 

Severnej, kde sú umiestnené mreže, ktoré sú však nebezpečné pre malé deti, nakoľko sú 

v nich veľké otvory a preto prosí prekryť tieto priepusty iným spôsobom. Podala aj 

požiadavku na osvetlenie miestneho cintorína. Starosta a poslanci sa budú danými 

požiadavkami zaoberať a riešiť v spolupráci s obecným úradom. 

- Pavol Bukovina, Lesná, Vikartovce požiadal o vybudovanie priepustu na zvod povrchových 

vôd na ulici Lesnej od futbalového ihriska, nakoľko tam dosť často dochádza 

k naplavovaniu zeminy a k vylievaniu vody po celej miestnej komunikácii. Bývalý pán 

starosta informoval, že v minulosti sa robili protipovodňové zábrany a vykopal sa kanál 

popod Prednú hoľu smerom k bani, ktorý bol ale zasypaný navozenými odpadmi zo strany 

občanov, ale minulý rok bol prekopaný pracovníkmi VIAS. Zase je potrebné ho 

skontrolovať a vyčistiť. Starosta obce, v spolupráci s obecným úradom, budú daný problém 

riešiť v čo najkratšom možnom čase. 

- Rastislav Barilla a Lenka Barillová, Lesná, Vikartovce – vystúpili s požiadavkou riešenia 

výstavby amfiteátra v priestoroch športového areálu Pod hoľou, s ktorého výstavbou 

v danej lokalite nesúhlasia, lebo nebudú mať zabezpečené súkromie ich rodinného domu 

a nádvoria pri konaní obecných akcií. V minulosti im bolo od bývalého vedenia obce 

sľúbené, že tam bude mŕtva zóna, preto sa tam rozhodli postaviť rodinný dom  – poslanec 

Jozef Švagerko informoval, že zatiaľ sa iba majetkoprávne vysporadúvajú pozemky a podľa 

zistení stavebného úradu v obci nie sú stanoveného rozostupy takýchto stavieb od obytnej 

zóny, musí tam byť dodržané iba odhlučnenie a ročne sa tam plánujú konať 1 max. 2 akcie, 

taktiež poslanec Mgr. Martin Šefc informoval, že o danej otázke a jej riešení už boli 

menovaní občania oboznámení na zasadnutí obecného zastupiteľstva v mesiaci február 

2023. V prípade myšlienky výstavby amfiteátra budú oslovení ako účastníci konania, ale 

jeho výstavba bude riešená aj v zmene územného plánu. Poslanec Jozef Švagerko ubezpečil 

žiadateľov, že sa všetko vyrieši k spokojnosti oboch strán – občanov aj obce. Starosta obce 



uviedol, že vedenie obce bude postupovať tak, aby nikomu nebolo zasiahnuté do súkromia 

ani do iných práv a že prípadnou výstavbou amfiteátra sa bude podrobne zaoberať. 

- Vladimír Kubus, Krížna, Vikartovce – navrhol vyriešiť problém rušenia kľudu vo 

večerných hodinách na ihrisku s umelou trávou, ako aj priestoroch okolo školy, kde sa 

schádza rómska mládež a hlučným správaním rušia občanov v blízkom okolí.  

- Miroslav Karabín navrhuje stanoviť hodiny prevádzky ihriska s umelou trávou, alebo 

zabezpečiť daný priestor kamerovým systémom. Starosta uviedol, že sa bude daným 

problémom zaoberať, pričom toho času je ihrisko s umelou trávou uzamknuté a je možné si 

ho prenajať po telefonickej dohode.  

- Zástupca starostu Ing. Ján Bukovina vystúpil s informáciou o financovaní výstavby 

športového areálu Pod hoľou, kde do budovy šatní bolo preinvestovaných približne 

240 000,00 €, šatne sú k dnešnému dňu dokončené na 99% a je potrebné iba osadiť dvere 

a vo verejných WC osadiť sanitu.  

- Vladimír Baran, Záhradná, Vikartovce vystúpil a pochválil práce na výstavbe budovy šatní, 

kde sa bol pozrieť a sú vybudované perfektne. 

- Martin Jakubčák, Severná, Vikartovce vystúpil s pripomienkami že občania, o ktorých 

hovoríme a majú záujem o výstavbu rodinných domov, na verejnú schôdzu ani neprišli, ale 

musíme ľudí nejakým spôsobom dotiahnuť naspäť do obce, lebo mladí ľudia odchádzajú za 

vzdelaním a zostávajú na miestach mimo obce kvôli práci. Navrhol vybudovať aj ihriská 

pre deti a mládež, aby sa mali kde stretávať mamičky s deťmi, ale aj mladí ľudia. 

- Miroslava Ševcová, Slnečná, Vikartovce vystúpila s požiadavkou vybudovať zberný dvor 

a kompostovisko niekde v priestoroch pri Vikartovskej agrárnej spoločnosti, alebo nájsť inú 

vhodnú lokalitu. Vedenie obce sa bude danou požiadavkou zaoberať, ak vyjde výzva na 

financovanie takejto investície. Predložený návrh je jedeným z bodov volebného programu 

na roky 2022-2026. 

- Milan Šebest, Záhradná, Vikartovce vystúpil s požiadavkou robiť nadčasové veci, kde je 

potrebné vybudovať IBV poriadne s chodníkmi a cestami, ktoré budú regulované 

obrubníkmi a vyvarovať sa chybám - starosta obce zobral túto požiadavku na vedomie. 

- Štefan Kuna, Majerská, Vikartovce vystúpil v závere s požiadavkou riešenia čiernych 

stavieb na ulici Májovej, nakoľko sa on už obrátil na viaceré úrady a zatiaľ sa to nerieši. 

Starosta informoval, že riešenie odstraňovania čiernych stavieb nie je jednoduchý proces. 

Podania zo strany p. Kunu sú riešené na stavebnom úrade obce. Prebieha projekt JPÚ, kde 

sa budú vysporadúvať pozemky pod stavbami marginalizovaných rómskych komunít, ktorý 

je financovaný štátom.  Starosta obce odprezentoval 9 konkrétnych prípadov nelegálnych 

stavieb na ulici Májovej, na ktorých boli všetky stavebné práce s okamžitou platnosťou  

zastavené stavebným úradom Vikartovce. Taktiež uviedol, že stavebný úrad obce 

Vikartovce je moc úradná a nie výkonná, nie je v jeho silách uvedené stavby rovno 

odstraňovať, nutné je postupovať v zmysle stavebného zákona a podľa ďalších platných 

právnych predpisov. 

 

Občania, ako aj poslanci vzali všetky informácie na vedomie a taktiež vzali na vedomie 

úlohy na riešenie, spolu so starostom obce. 

 

 

K bodu č. 4 

 Na záver verejného zhromaždenia starosta poďakoval prítomným občanom 

a poslancom  a zhromaždenie ukončil. 

 

 



 

Overovatelia zápisnice:  

 

Jozef Švagerko  ........................................................... 

 

Stanislav Mezovský  ........................................................... 

 

 

 

 

 

 

         Mgr. Jozef Švagerko 

               starosta obce 

 

 

Zapísala: Anna Citriaková 

Vo Vikartovciach 18.04.2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


